

Profile Dr Georg Kofler

Dr Georg Kofler, CEO of ProSieben Media AG and Premiere AG for many years, is today the main shareholder and CEO of the Social Chain Group, an integrated social media company in the fields of social publishing, social marketing and social commerce. After studying journalism and communications in Vienna, followed by a doctorate, he began his career in 1985 as a personal consultant to the ORF Director General. Afterwards, he joined Leo Kirch as assistant and office manager in his media company. From 1988 to 2000, he was Managing Director and later Chairman of the Executive Board of ProSieben Television AG, which he floated on the stock exchange in 1997. Kofler is founder and, from 2000, CEO at the home shopping network H.O.T. and, from 2002, CEO of Premiere Fernsehen GmbH & Co. KG / Premiere AG, which he also floated on the stock exchange. In 2007, he withdrew from the media business and started his own investment holding company, through which he still invests in start-ups today. One year later, Kofler also set up his own energy company. Since 2017, he has been a panel member and investor in *Die Höhle der Löwen*.

Since the beginning of 2018, Dr Georg Kofler has been a member of the Supervisory Board of Lumaland AG.

Kurzbiografie Dr. Georg Kofler

Dr. Georg Kofler, langjähriger Vorstandschef der ProSieben Media AG und der Premiere AG, ist heute Hauptaktionär und CEO der Social Chain Group, eines integrierten Social-Media-Unternehmens mit den Geschäftsfeldern Social Publishing, Social Marketing und Social Commerce. Nach seinem Studium der Publizistik- und Kommunikationswissenschaft in Wien mit anschließender Promotion beginnt er seine Karriere 1985 als persönlicher Referent des ORF-Generalintendanten. Im Anschluss wechselt er als Assistent und Büroleiter von Leo Kirch in dessen Medienunternehmen. Von 1988 bis 2000 ist er Geschäftsführer und später Vorstandsvorsitzender der ProSieben Television AG, die er 1997 an die Börse führt. Kofler ist Gründer und ab 2000 Vorstandsvorsitzender des Homeshopping-Netzwerks H.O.T. und ab 2002 Vorstandsvorsitzender der Premiere Fernsehen GmbH & Co KG/Premiere AG, die er ebenso an die Börse führt. 2007 zieht er sich aus dem Mediengeschäft zurück und gründet eine eigene Beteiligungsholding, mit der er bis heute in Start-ups investiert. Ein Jahr später baut Kofler außerdem ein eigenes Energieunternehmen auf. Seit 2017 ist er Juror und Investor bei „Die Höhle der Löwen“.

Seit Anfang 2018 ist Dr. Georg Kofler Mitglied im Aufsichtsrat der Lumaland AG.